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第一條 本辦法依據「國立中興大學學生逕修讀博士學位辦法」訂定。 

These regulations are established based on the "National Chung Hsing University Regulations 

for Direct Admission to Ph.D. Programs." 

 

第二條 申請逕修讀博士學位學生應符合下列資格： 

一、本所碩士班學生修業滿一年且通過修習學分至少 12學分，其中本所碩士班一年級

規定的必修課程：【專題討論(一)、專題討論(二)、分子癌症學、分子細胞生物學、

生醫研究導向學習(一)】等課程必須皆有修習並及格者。 

二、在學成績優異及具有相當研究潛力者。 

         三、須由本所二位助理教授(含)以上之推薦函(其中指導教授必須指導學生至少一學 

             年。) 

Eligibility for Direct Ph.D. Admission： 

1、Master's Program Students：Must have completed one year of study in the master's 

program；Must have completed at least 12 course credits, including the required first-year 

master's courses from this institute:Special Topics (I), Special Topics (II), Molecular 

Cancer Biology, Molecular Cell Biology, and Biomedical Research-Oriented Learning 

(I).Students must have passed all these courses. 

2、Outstanding Academic Performance and Research Potential：Demonstrated excellence 

in academic achievements and research potential. 

3、Recommendation Letters：Must submit at least two recommendation letters from 

assistant professors or higher from the institute, with at least one being the advisor who has 

supervised the student for at least one year. 

 

第三條 申請逕修讀博士學位之學生，須檢具以下表件： 

一、 逕修讀博士學位申請表乙份。 

二、 歷年成績單(含名次證明)乙份。 

三、 本所教師推薦函至少二封。 

四、 攻讀博士學位研究計畫書。 

五、 實驗研究等有利審查相關資料。 

Applicants must provide the following materials for review： 

1. Direct Ph.D. Admission Application Form: One copy. 

2. Official Transcript: Including a certificate of ranking. 

3. Recommendation Letters: At least two letters from institute faculty members. 

4. Research Proposal for the Ph.D. Program. 

5. Supporting Materials: Relevant experimental research data and other documents 

beneficial for review. 

 



第四條 本所逕修讀博士學位之審查程序如下： 

一、 學生應於所規定的期限內提出攻讀博士學位研究計畫書、學科成績單、實驗研究

等相關資料。 

二、 審查會議召集人應召集由本所助理教授(含)以上組成之審查委員會，進行審查(書

面或口試)。 

三、 經委員會審查通過之學生，依行政程序報請教務處核定。 

Review Procedure: 

1、Submission：Students must submit their Ph.D. research proposal, academic transcripts, 

and experimental research data within the stipulated time frame. 

2、Review Committee：The convener of the review meeting will assemble a committee of 

assistant professors or higher from the institute for evaluation, conducted via a written or oral 

review. 

3、Approval Process：Students approved by the committee will proceed with 

administrative procedures for final approval by the Office of Academic Affairs. 

 

第五條 每學年逕行修讀博士學位名額，以當學年度教育部核定博士班招生名額之百分之四十為

限。逕讀博士班名額須經本所所務會議通過後始得執行。 

逕修讀博士名額出缺時，由博士班一般考招備取生遞補。 

Each academic year, the number of direct Ph.D. admissions is capped at 40% of the Ministry 

of Education-approved Ph.D. program enrollment quota for that academic year. 

The quota for direct Ph.D. admissions must be approved by the institute meeting before 

implementation. 

Any vacancies will be filled by reserve candidates from the general Ph.D. admission process. 

 

第六條 逕行修讀博士學位之學生因故中止修讀博士學位或未通過博士學位候選人資格考核，經

本所相關會議審查通過及校長核定後，得回碩士班就讀。 

Students who discontinue their direct Ph.D. admission or fail to pass the Ph.D. candidacy 

exam may return to the master's program upon approval by the institute’s relevant meetings 

and the university president. 

 

第七條 逕行修讀博士學位研究生修業期滿，通過博士學位候選人資格考核，但未通過博士學位

考試，其博士論文經博士學位考試委員會決定合於碩士學位標準者，得授予碩士學位。 

Students who complete their studies but fail the Ph.D. degree examination may be awarded a 

master's degree if their dissertation meets the standards for a master's degree, as determined 

by the Ph.D. degree examination committee. 

 

第八條 本辦法未盡事宜，依照本校學生逕修讀博士學位辦法之規定辦理。 

Any matters not specified herein shall follow the "National Chung Hsing University 

Regulations for Direct Admission to Ph.D. Programs." 

 

第九條 本辦法經所務會議通過後實施，修正時亦同。 

These regulations shall be implemented upon approval by the institute meeting.  

Amendments shall follow the same procedure. 

 


